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ZAPISNIK 

sa 92. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne 

Gore, održane 18. maja 2015. godine  

 

     Sjednica je počela u 11  sati. 

 

     Odborom je, na sjednici, predsjedavao poslanik Zoran Jelić,  predsjednik 

Odbora.  

 

      Sjednici Odbora su prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Halil Duković, 

dr Jasmin Sutović, Maida Bešlić, Janko Vučinić, dr Radosav Nišavić i Andrija 

Popović.  

   
     Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici, članovi Odbora: prim.dr Izet 

Bralić, dr Radovan Asanović, Novica Stanić i  Srđan Perić.   

      Pored članova Odbora, sjednici su prisustvovali vršilac dužnosti generalnog 

direktora Direktorata za rad u Ministarstvu rada i socijalnog staranja Tijana 

Prelević, sekretar Ministarstva rada i socijalnog staranja Nikola Dedeić i 

načelnica Direkcije fonda penzijskog i invalidskog osiguranja Darka Džabasan.    

      Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 

 

      Za sjednicu je predložen i jednoglasno usvojen sljedeći 

 

                                                   DNEVNI RED: 

1. Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o volonterskom radu; 

2. Predlog zakona o dopuni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju 

koji je podnijela poslanica doc. dr Branka Bošnjak; 

3. Razmatranje zaključaka sa sjednice Odbora posvećene aktuelnoj situaciji 

u A.D. ''Ribarstvo'' Rijeka Crnojevića; 

4. Tekuća  pitanja.  
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     Odbor nije podržao predlog poslanika Janka Vučinića, člana Odbora, da se 

dnevni red sjednice dopuni zahtjevom za organizovanje kontrolnog saslušanja, 

na temu primjene odredbe Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju 

kojom su predviđeni posebni uslovi penzionisanja radnika čije su firme ugašene 

kroz postupke stečaja.     

   

Prva tačka dnevnog reda 

Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o volonterskom radu 

 

      Tijana Prelević, vršilac dužnosti generalnog direktora Direktorata za rad u 

Ministarstvu rada i socijalnog staranja naglasila je, da razlog podnošenja  

Predloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o volonterskom radu, jeste 

to, što je inoviranim Akcionim planom za implementaciju preporuka giljotine 

propisa utvrđena obaveza izmjene Zakona o volonterskom radu kao i 

usaglašavanje sa Uredbom o organizaciji rada državne uprave, kao i 

usaglašavanje sa pravnom tekovinom Evropske unije. Istakla je da se 

Predlogom zakona o izmjenama i dopunama Zakona o volonterskom radu 

revidiraju određene odredbe i da se predloženim zakonom preciznije definišu 

pojedine zakonske odredbe.  

        Poslanik dr Radosav Nišavić smatra da je potrebno izmjeniti definiciju 

volonterskog rada. Takođe, mišljenja je da bi trebalo promijeniti i definiciju 

dobrovoljnosti volonterskog rada te istaknuti da se volonterski rad zasniva na 

slobodnoj volji volontera a ne na zakonskoj obavezi. Osvrnuo se i na termin 

stručno osposobljavanje ističući da treba razdvojiti termin volontiranje i stručno 

osposobljavanje jer postoji razlika između stručnog osposobljavanja i 

volontiranja.  

     Odbor je, većinom glasova (pet glasova „za“ i dva glasa „uzdržan“) podržao 

Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o volonterskom radu i 

predložio Skupštini Crne Gore da ga usvoji. Za izvjestioca Odbora određen je 

poslanik dr Radosav Nišavić. 
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Druga tačka dnevnog reda 

Predlog zakona o dopuni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju koji je 

podnijela poslanica doc. dr Branka Bošnjak 

 

     Odbor nije razmotrio, shodno članu 67 stav 1 Poslovnika Skupštine Crne 

Gore, Predlog zakona o dopuni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju, 

koji je podnijela poslanica doc. dr Branka Bošnjak.    

 

 

    

Treća tačka dnevnog reda 

Razmatranje zaključaka sa sjednice Odbora posvećene aktuelnoj situaciji u 

A.D. ''Ribarstvo'' Rijeka Crnojevića 

 

        U okviru treće tačke dnevnog reda Odbor je usvojio sljedeće zaključke sa 

sjednice Odbora, posvećene aktuelnoj situaciji u A.D. ''Ribarstvo'' Rijeka 

Crnojevića: 

 

1. Upućuje se zahtjev Privrednom sudu da, u primjerenom roku, dostavi 

Odboru za zdravstvo, rad i socijalno staranje relevantne informacije o 

stečajnom postupku u AD „Ribarstvo“  Rijeka Crnojevića: 

- da li je stečajni postupak u toku i ako jeste u kojoj je fazi; 

- ako je stečajni postupak završen kakvi su njegovi rezultati; 

 

2. Insistira se na uspostavljanju razgovora ministra poljoprivrede i ruralnog 

razvoja Crne Gore Petra Ivanovića, gradonačelnika Prijestonice Cetinje 

Aleksandra Bogdanovića, predstavnika radnika i predstavnika sindikata 

A.D. „Ribarstvo“ Rijeka Crnojevića sa predstavnicima Komercijalne banke 

A.D. Budva kako bi se sagledala mogućnost za pokretanje proizvodnje u 

A.D. „Ribarstvo“ Rijeka Crnojevića; 

 

3. Upućuje se zahtjev Investiciono razvojnom fondu Crne Gore da sagleda 

mogućnost pružanja kreditne podrške za pokretanje proizvodnje u A.D. 

„Ribarstvo“ Rijeka Crnojevića; 
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4. Upućuje se zahtjev Vrhovnom državnom tužilaštvu da preispita 

poslovanje u A.D. „Ribarstvo“ Rijeka Crnojevića, od početka privatizacije 

do pokretanja stečaja; 

 

5. Obavezuju se Ministarstvo rada i socijalnog staranja, Ministarstvo 

poljoprivrede i ruralnog razvoja i Ministarstvo ekonomije da daju predloge 

za rješavanje statusa zaposlenih u A.D. „Ribarstvo“ Rijeka Crnojevića kao 

i da pronađu rješenje za neizmirenih 12 plata i četiri regresa; 

 

6. Obavezuju se Ministarstvo rada i socijalnog staranja, Ministarstvo 

finansija i Fond rada da pomognu radnicima A.D. „Ribarstvo“ Rijeka 

Crnojevića, koji ispunjavaju uslove, da im se omogući sticanje prava na 

penziju jer im nijesu uplaćivani porezi i doprinosi; i 

 

7. Obavezuju se organi i lica, obuhvaćeni ovim zaključcima, da do 10. juna 

2015. godine, obavijeste Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje o 

stepenu njihove realizacije.  

 

 

Četvrta tačka dnevnog reda 

Tekuća  pitanja 

 

     Predsjednik Odbora Zoran Jelić naglasio je da je Odbor za zdravstvo, rad i 

socijalno staranje na 88. sjednici, koja je održana 9. aprila 2015. godine, 

jednoglasno usvojio Plan rada za tekuću godinu. 

      U Planu rada, između ostalog, navodi se, kao jedan od važnih segmenata 

koje treba planirati, stručna edukacija, te stavljanje akcenta na organizovanje 

studijskih posjeta, relevatnim institucijama, u državama najbližeg okruženja.    

     Predsjednik Odbora Zoran Jelić, istakao je da, u prvih, skoro, pola godine, 

Odbor nije realizovao nijednu studijsku posjetu. Stoga, predlažio je, da se u 

okviru međunarodne posjete pokuša realizovati studijska posjeta hrvatskom 

saboru i tom prilikom posjeti Odbor za rad, mirovinski sustav i socijalno 

partnerstvo i Odbor za zdravstvo i socijalnu politiku, kojom prilikom bi se 

upoznali sa načinom rada ovih odbora, i, na taj način, doprinijelo što 

kvalitetnijem radu Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje. 
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    Takođe, predlažio je da se, u okviru ove studijske posjete, obiđe i Kliničko 

bolnički centar Zagreb (Rebro) kao i Centar za socijalnu skrb Zagreb. 

Predsjednik Odbora, Zoran Jelić naglasio je da će u narednom periodu Odbor za 

zdravstvo, rad i socijalno staranje posjetiti i neki od Odbora Letonije, a predviđa 

se i posjeta odborima, države članice koja bude presjedavala Evropskom 

unijom, ističući da su ove posjete edukativnog karaktera.    

     Predsjednik Odbora Zoran Jelić, kazao je da će Odbor, na današnjoj sjednici 

predložiti sastav delegacije, nakon čega bi se uputio zahtjev generalnom 

sekretaru Skupštine i Kolegijumu predsjednika Skupštine, kojim bi se tražilo 

odobrenje za realizaciju predložene studijske posjete. 

       Predsjednik Odbora Zoran Jelić, predložio je da sastav delegacije za 

studijsku posjetu čine dva člana opozicije i dva člana pozicije. 

 

       Takođe, predložio je da bi, zbog prirode predmetne posjete (studijska, 

edukativnog karaktera), bilo poželjno da u ovoj posjeti, uz članove Odbora, 

učestvuju službenici Sekretarijata Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje.  

  

        Predsjednik Odbora Zoran Jelić predložio je, s obzirom da nijesu prisutni 

svi članovi Odbora, da stručna služba obavijesti članove Odbora, koji nijesu 

prisustvovali sjednici, o planiranoj studijakoj posjeti i da se, na nekoj od 

narednih sjednica (kada Odbor bude u punom sastavu), predloži sastav 

delegacije za studijsku posjetu Republici Hrvatskoj.  

        

       Sjednica je završena u 13 sati i 15 minuta.  

 

 

      Sekretarka Odbora                                                          Predsjednik  Odbora                                       

    Snežana Kaluđerović                                                                Zoran Jelić      
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